
 

 

 

5. jan. 2017 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter vi følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor langt er planer omkring byggeri af havn i Qaanaaq? Er det i følge planen at 

byggeriet påbegyndes i år?  

2. I kraft af orkanen, hvor fangerne har tabt deres fangst udstyr, om der pågår 

vurdering af de tabte? Hvor langt har man nået med at give hjælp? 

3. Den plan med at få etableret elværk i Qeqertat, samt den ekstra ordinær tiltag til at 

give skub i udviklingen, hvor langt den er nået? Planen om at få etableret 

produktionsanlæg hvor langt den er nået?. 

4. Få at give skub i udviklingen i Qeqertat har man planer om placere indhandlingskib?   

 (Medlem for Inatsisartut, Knud Kristiansen,  Atassut ) 

 

 

Begrundelse: 

Politisk har Naalakkersuit samt Qaassuitsup Kommunia sammen lavet handleplan omkring Qaanaaq 

og tilhørende bygder, især bygden Qeqertat er på fokus til skub i udviklingen, hvor man vil forbedre 

bolig forholdende samt havneforhold, dertil i Qeqertat har man lagt plan om at bygge elværk, samt 

produktionsanlæg.   

Såfremt man benytter de erhvervsudviklingsmuligheder i Qeqertat, vil det begynde og gavne 

bygden til den rigtige retning, idet bygdens folk grundlægges med det gavnlige levevilkår. 

Eftersom den store orkan ramte området, er det uden tvivl at fanger erhvervet blev ramt gevaldigt. 

Idet fanger erhvervet er den eneste ehvervsmulighed, hvorfor fangerne udsættes for alvor med deres 

erhverv, netop derfor akut tiltag kræves for alle berørte, således så vidt undgå fangst erhvervet gå 

helt i stå.     

 

Hermed anmoder om at have svar på spørgsmålene, hvor vi regner med at svarene fra den 

respektive Naalakkersuisoq os i hænde inden der er gået ti arbejdsdage 
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